
Protokół nr LXI/2023 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 29 maja 2023 o godz. 15.00, a 

zakończono o godz. 17:37 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LX Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 29 maja 2023  

roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Pana Zastępcę Jarosława 

Sadowskiego, Panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, Sołtysów, 

podkomisarza Adama Kwapińskiego oraz pana z Komendy Powiatowej Policji w Krakowie 

podkomisarza Krzysztofa Kubickiego , mieszkańców oraz pozostałych pracowników Urzędu 

Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Aneta Szydłowska (radna została skierowana na szkolenie związane z pełnionymi przez nią 

obowiązkami w Radzie Gminy). 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Zatwierdzenie protokołu z LX Sesji Rady Gminy Michałowice. 
4. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Zielonkach oraz informacja o stanie porządku  

i bezpieczeństwa publicznego w rejonie służbowym Komisariatu Policji w Zielonkach za 2022 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Michałowice 
na lata 2023-2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy Michałowice z dnia 27 
lutego 2020 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi odbioru i zagospodarowania 
odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani 



do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie 
pozbywania się nieczystości ciekłych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie 
Gminy Michałowice. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy Michałowice. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w celu zmiany obszaru, 

granic  

i równoważnej liczby mieszkańców oraz ustalenia sposobu funkcjonowania aglomeracji Kraków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Więcławice. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyjętego 

uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu 
Gminy Michałowice na 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 
2023-2034. 

12. Dyskusja wolne wnioski. 
13. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt. 

Szanowni państwo bardzo proszę o wprowadzenie jeszcze kilku uchwał. Mianowicie pierwszy 

projekt uchwały to jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 

Michałowice z dnia 31 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia lokalnego programu korpus 

wsparcia seniorów Gminy Michałowice rok 2023. Proponuje ten projekt wprowadzić jako 

szósty potem kolejne punkty oczywiście otrzymują dalszą numerację. Proszę również o 

podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Zagórzyce Dworskie to jest poprawka 

oczywistej omyłki pisarskiej uchwały która znajdowała się w porządku. Następny punkt 

dotyczy by podjęcia uchwały w sprawie do jednostki OSP Więcławice to byłyby punkty 10 i 

11. Punkt 12 dodatkowy również podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 

Michałowice w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Krakowskiego na realizację 

zadań drogowych w 2023, 2024, 2025 roku w trybie inicjatyw samorządowych dotyczy to 

drogi powiatowej ulica Graniczna. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne poprawki do porządku obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Poprawki do porządku obrad zostały przyjęte. 



Porządek obrad po poprawkach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LX Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Zielonkach oraz informacja o stanie porządku  
i bezpieczeństwa publicznego w rejonie służbowym Komisariatu Policji w Zielonkach za 2022 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Michałowice 

na lata 2023-2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Michałowice nr LIX/499/2023 z dnia 

30 marca 2023r., w sprawie przyjęcia lokalnego programu osłonowego „Korpus Wsparcia Se-

niorów Gminy Michałowice na rok 2023”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy Michałowice z dnia 

27 lutego 2020 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi odbioru i zagospodaro-

wania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obo-

wiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w 

zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na 

terenie Gminy Michałowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy Michałowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w celu zmiany obszaru, 
granic  
i równoważnej liczby mieszkańców oraz ustalenia sposobu funkcjonowania aglomeracji Kraków. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Zagórzyce Dworskie. (oczywista omyłka 

pisarska) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Więcławice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIII/445/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 

13 października 2022r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krakowskiemu na 

realizację zadań drogowych w 2023, 2024 i 2025 roku w trybie Inicjatyw Samorządowych 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyjętego 

uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu 

Gminy Michałowice na 2023 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 

2023-2034. 

15. Dyskusja wolne wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 



NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołów z LX Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LX Sesji Rady Gminy Michałowice, był do 

wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z LX 

Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Zielonkach oraz informacja o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego w rejonie służbowym Komisariatu Policji w 

Zielonkach za 2022 rok. 

 

Głos zabrał Komendant Komisariatu Policji w Zielonkach -  podkomisarza Adam Kwapiński. 

Omówił złożone do Gminy sprawozdanie za 2022 rok /załącznik nr 3 do protokołu/. 

Następnie wręczył na ręce Pana Wójta podziękowanie za dofinansowanie zakupu pojazdu dla 

komisariatu Policji w Zielonkach. 

Po dokonaniu wręczenia podziękowania komendant przedstawił przybyłego z nim 

podkomisarza Krzysztofa Kubickiego, który od lipca przejmie jego obowiązki jako komendant 

Komisariatu w Zielonkach. Podziękował Panu Wójtowi oraz radnym za współpracę. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Pan Przewodniczący: czy spadek przestępczości może wynikać ze wzrostu wykrywalności? 



Pan Komendant: sądzę że przyczyniła się do tego prewencja. Niestety mamy tu do czynienia 

z nasiloną przestępczością osób pochodzenia gruzińskiego. Dokonują oni licznych kradzieży 

na naszym terenie. Apelujemy więc do państwa o czujności  obserwowanie czy nie kręcą się 

po okolicy jakieś podejrzane osoby. 

Radny M. Podymkiewicz: czy ci przestępcy do obserwacji przed kradzieżą używają dronów? 

Pan Komendant:  nie jestem w stanie powiedzieć czy akurat Ci przestępcy takich dronów 

używają, jednak docierały do nas takie sygnały. Jednak jest to bardzo trudne do wykrycia 

ponieważ osoba sterująca może znajdować się w dużej odległości. 

Pan Komendant przedstawił schemat działania osób dokonujących kradzieży i poprosił o 

czujność. 

Następnie głos zabrał podkomisarz Kubacki. On również zaapelował aby informować 

dzielnicowego o wszelkich podejrzanych sytuacjach, dzięki czemu będzie łatwiej zapobiec 

kradzieżom lub wykryć sprawców. 

Omówiony został również problem wyłudzeń „na wnuczka”. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XIX/137/2020 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Michałowice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta- Jarosław Sadowski. 

Szanowni państwo ja w zastępstwie Pani dyrektor Łopatowskiej omówię uchwałę w sprawie 

przyjęcia programu wspierania rodziny dla gminy Michałowice na lata 2023 2025. Obowiązek 

takiego programu nakłada na Gminy ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej program jest uchwalany na 3 lata. Celem tego programu jest wzmocnienie 

potencjału rodzin zamieszkujących Gminę Michałowice przez budowę i udoskonalenie 

rozwiązań na rzecz rodziny naturalnej. Program jest podzielony na trzy rodzaje działań 

kształtowanie świadomości społecznej w zakresie prawidłowego i odpowiedniego 

funkcjonowania rodziny, zapewnienie rodzinom z małoletnimi dziećmi kompleksowego 

wsparcia, budowanie i wzmacnianie lokalnego systemu wsparcia rodzin naturalnych. Pod 

tymi pojęciami tak naprawdę kryje się dużo działań takich bieżących, które Ośrodek Pomocy 

Społecznej prowadzi są to takie działania często nawet informacyjne typu publikowanie 

różnych raportów, artykułów, informacji na stronach internetowych. W ramach tego 

programu jest opisana działalność asystenta rodziny, punktu specjalistycznego poradnictwa, 

zespołu interdyscyplinarnego czyli takie działania które różnego rodzaju jednostki czy zespoły 

powołane w ramach Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i współpracujące prowadzą na 

co dzień. Czyli mniej takich projektowych a bardziej działań bieżących. Do podmiotów które 

biorą udział w realizacji tego programu oprócz GOPS-u o należy również Klub Integracji 

Społecznej, Centrum Wolontariatu, Kluby Seniora w Młodziejowicach i Masłomiącej ale też 

jednostki edukacyjnej gminy, Centrum Obsługi Edukacji, szkoły, przedszkola, jednostki 



kultury, organizacje pozarządowe oraz takie które z którymi współpracujemy sądy, kościoły, 

związki wyznaniowe. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 4 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXI/516/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny dla 

Gminy Michałowice na lata 2023-2025. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Michałowice nr 

LIX/499/2023 z dnia 30 marca 2023r., w sprawie przyjęcia lokalnego programu osłonowego 

„Korpus Wsparcia Seniorów Gminy Michałowice na rok 2023”. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski. 

Korpus wsparcia seniorów Gminy Michałowice na ten rok  to głównie zadanie tak zwanych 

opasek które dostają seniorzy które monitorują ich stan zdrowia. Są one połączone z 

odpowiednimi jednostkami, które reagują gdy coś się dzieje. Na to zadanie mieliśmy dostać 

dotację w kwocie 12 000,00 zł tak było planowane plus wkład własny Gminy Michałowice 3 

000,00 zł. W związku z tym że ta dotacja została obniżona otrzymamy nieco powyżej 6 000 w 

związku z tym też prosimy tutaj o zmianę tej uchwały poprzez korektę kwoty dotacji i 

wkładów Gminy Michałowice. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 5 do protokołu/. 

Radna E. Dyląg: ile na terenie gminy jest takich opasek? 



Pan Wójt Sadowski: w tamtym roku funkcjonowały 34 opaski i ta kwota 15000 miała 

zapewnić dodatkowych kilka więcej ale też taką obsługę roczną bo to jest taki abonament 

roczny do każdej opaski. W tej chwili dotację zmniejszono i gminny ośrodek będzie szukał 

dodatkowych środków żeby wszystkim osobom zapewnić dalsze funkcjonowanie co najmniej 

w tej liczbie. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXI/517/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Michałowice nr 

LIX/499/2023 z dnia 30 marca 2023r., w sprawie przyjęcia lokalnego programu osłonowego 

„Korpus Wsparcia Seniorów Gminy Michałowice na rok 2023”. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi 

odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Pani Monika Firszt. 

Przedłożony projekt uchwały Rady Gminy dotyczy zmiany górnych stawek dla odbioru i 

transportu nieczystości ciekłych gromadzonych przejściowo w zbiornikach bezodpływowych. 

Projekt został przygotowany w związku z sygnałami jakie otrzymaliśmy od przedsiębiorców 

świadczących tego typu usługi na terenie gminy, że będą mieć problem z odbiorem tych 

nieczystości ze zbiorników poniżej 5 m sześciennych. Została również przeredagowana  treść 

aktualnie usunęliśmy już te zapisy dotyczące właściwości nieczystości ciekłych czyli  

parametrów bzt5 zawiesin ogólnych i innych. Natomiast w związku z nowelizacją ustawy w 

tym momencie mamy dwie górne stawki dla odbioru i transportu nieczystości ciekłych 

gromadzonych w zbiornikach bezodpływowych i propozycja tutaj jest 80 zł brutto została 

ona omówiona na komisji w jaki sposób została przeliczona i długa stawka która była do tej 



pory przyjęta to 250 zł brutto za odbiór i transport nieczystości ciekłych gromadzą w 

osadnikach w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków w pozostałym zakresie ta 

uchwała nie ulega zmianie. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr  7 do 

protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska wnioskowała o zmianę stawki na 70 zł 

za m3 /załącznik nr  8 do protokołu/. 

Przewodniczący Rady: Mieliśmy pozytywną opinię komisji budżetowej trzech radnych było 

za 1 radny się wstrzymał, jedna osoba była przeciw. Rozmawialiśmy o tych stawkach dosyć 

długo, ja osobiście zwracałem uwagę na to że oczywiście my nie planujemy biznesu 

przedsiębiorcom. Już 2 lata temu ten temat był dyskutowany, wtedy pewne propozycje były 

przez nas przedstawiane i teraz niestety po dwóch latach mamy sytuację gdzie ta stawka 

okazuje się niewystarczająca. Mamy propozycję gminy 80 zł przygotowaną przez Pana Wójta. 

Komisja zaproponowała stawkę 70 zł, niemniej jednak przedsiębiorcy prosili o stawkę od 100 

do 130 zł. Uważam, że jeżeli będziemy głosować w tej chwili nawet 70 zł przegłosujemy to 

nie mamy żadnej pewności, że to rozwiązuje ten problem. Będziemy mieli to samo co było 2 

lata temu. Pytaliśmy czy można byłoby w jaki sposób ustalić z nimi porozmawiać tym zajmuje 

się przedsiębiorstwo więc jeżeli nie wypracowali jakiejś ugody to ja osobiście uważam, że 

powinniśmy się spotkać i porozmawiać z tym przedsiębiorcami. Żebyśmy poznali zakres tego 

problemu i postarali się ustalić poziom stawki jaki będzie zadowalający z ich strony który 

będzie gwarantował, że będziemy mogli wywieźć te nieczystości z tych zbiorników poniżej 5 

m sześciennych, że będzie się to opłacało zarówno na przewoźnikom jak i też mieszkańcy nie 

będą skazani na płacenie tak ogromnych kwot. 3-metrowe zbiorniki po podjęciu uchwały na 

zeszłej sesji i porównywaniu ze zużyciem wody mogą spowodować, że te koszty 

mieszkańców na prawdę drastycznie wzrosną. Więc uważam, że powinniśmy się zachować 

odpowiedzialnie. Rozumiem, że są różne ograniczenia zarówno w stronę mieszkańców jak i 

przewoźników ale powinniśmy porozmawiać i wypracować takie porozumienie z tymi 

przewoźnikami i wtedy dopiero podjąć decyzję na temat stawki.   

Pan Wójt: na komisji wspólnej porozmawialiśmy na ten temat, nic nie stoi na przeszkodzie 

żeby Pan Przewodniczący spotykał się z przewoźnikami i próbował z nimi negocjować. Ja z 

nimi się spotykam bardzo często i na bieżąco, pani kierownik jeszcze częściej. Nie chcę do 

tego wracać bo myślę, że było bardzo skrupulatnie i jasno to wszystko przedstawione na 

komisji. 

Dalsza dyskusja na temat kosztów wywozu nieczystości. 

Pan Wójt: Górna stawka nie oznacza, że opłaty drastycznie od razu wzrosną dlatego, że 

pomiędzy przedsiębiorcami trwa konkurencja. Dzisiaj przy górnej stawce 45 zł to średnio 

cena za wywóz wynosi 30 zł za m3. To nie jest żaden automat jest normalna rynkowa walka 

między przedsiębiorcami o to żeby jak najwięcej klientów złapać. 



Przewodniczący Rady: nad tym tematem dyskutujemy już kilka lat i w dalszym ciągu nie 

zrobiliśmy nic żeby tym mieszkańcom pomóc. Ja już dwa lata temu proponowałem żeby 

gmina zakupiła taki samochód i zajęła się wywozem. 

Pan Wójt: żeby obsłużyć 700 mieszkańców potrzebowali byśmy co najmniej trzech 

samochodów, do których musieli byśmy zatrudnić pracowników. Wiąże się to z ogromnymi 

kosztami. Bardzo proszę o  konkretną propozycję jak problem rozwiązać tak żeby nie 

obciążać mieszkańców, którzy zrobili sobie dobrze szamba, w dobrych miejscach i nie 

utrudniają dojazdu do tego szamba. 

Przewodniczący Rady: ale Panie Wójcie właśnie przecież Pan skazuje nas radnych na 

podjęcie decyzji żebyśmy zwiększyli obciążenie dla mieszkańców. Uważam, że brak 

zrównoważonego rozwoju w gospodarce wodno-ściekowej spowoduje to i mówienie, że 

woda jest najważniejsza, spowoduje dalsze problemy. 

Zastępca Wójta:  nikt nie zmusza Państwa do podejmowania żadnych decyzji bo to jest 

wyłączna kompetencja Rady Gmin ustalenie tych maksymalnych stawek. W związku z tym 

Państwo tutaj podejmują decyzję ale to tak jak wspominałem na komisji z jednej strony jest 

ta obrona państwa przed wysokimi stawkami jednaj z drugiej strony mogą Państwo skazać 

nie podejmując tej uchwały tych ludzi z małymi szambami na to że nikt nie wywiezie szamba 

ponieważ przedsiębiorcy nie narażą się na to żeby wystawić fakturę wyższą niż jest w 

uchwale  która obecnie obowiązuje a za niższą stawkę i mi się to nie będzie opłacało. 

Dalsza dyskusja na temat kosztów wywozu nieczystości. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawki zgłoszonej przez komisję 

Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska (70 zł za m3 nieczystości ze zbiorników 

bezodpływowych) do uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi 

odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Michałowice. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Maciej Podymkiewicz, Wanda Wesołowska 

PRZECIW (4) 

Renata Browarnik, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Zofia 



Puchalska-Wilk 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Poprawka została odrzucona. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawki nr 2 zgłoszonej przez 

Przewodniczącego Rady Gminy (60 zł za m3 nieczystości ze zbiorników bezodpływowych)do 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy Michałowice z dnia 27 

lutego 2020 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi odbioru i 

zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi odpadami na rzecz 

gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Michałowice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz 

PRZECIW (6) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, 

Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Poprawka została odrzucona. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXI/518/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi 

odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 7, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 



Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

PRZECIW (4) 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Sekretarz Gminy – Pani Anna Długosz 

Szanowni państwo został Państwu przedłożony projekt uchwały odnośnie zmiany statutów 

sołeckich. Zmiany te były bardzo szczegółowo omówione na spotkaniu z sołtysami. Podczas 

tego spotkania oprócz pytań żadnych uwag nie było. Odbyły się konsultacje społeczne tych 

projekt również żadne uwagi nie wpłynęły. Ja tylko streszczę takie kluczowe zmiany. Jedna 

rzecz, która się zmienia to informacja kto prowadzi zebranie wiejskie kiedy jest nieobecny 

sołtys i wskazujemy tu członka rady sołeckiej. W paragrafie 19 przyjęto nowe brzmienie 

przepisu odnośnie liczenia terminów wyborów sołeckich. W tej chwili uniezależniamy je od 

wyborów samorządowych. Termin jest przyjęty na 14 dni przed upływem kadencji ale nie 

później niż 30 dni po upływie kadencji. Podczas spotkania z sołtysami wspominałam też, że 

planowany jest termin na  początek marca. Jeżeli chodzi o kolejne zmiany to w paragrafie 21 

dochodzi do zmiany określenia kręgu osób które mogą być członkami komisji wyborczych 

wcześniej było wskazane że muszą to być mieszkańcy sołectwa w tej chwili przepis jest 

bardziej liberalny wskazuje na to że mogą być to mieszkańcy po prostu Gminy, ponieważ 

zdarzały się kłopoty z obsadzeniem dostatecznej ilości członków komisji wyborczych. 

Ostatnia taka istotna zmiana to będzie wprowadzenie przepisu, który określa sytuację kiedy 

do Rady Sołeckiej zarejestrowana liczba kandydatów jest równa liczbie przyjętej w statucie 

odnośnie liczebności rad sołeckich. Czyli jeżeli się zgłosi od trzech do pięciu kandydatów nie 

przeprowadzamy wyborów, zostają oni automatycznie wybrani na członków Rady Sołeckiej. 

Wprowadzono również rozdział 8 dodatkowy, który dotyczy zasad przekazywania składników 

mienia do wykorzystywania przez Sołectwo to było też szczegółowo omówione na spotkaniu. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Statutowa pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 9 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXI/519/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy 

Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 



Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w celu zmiany 

obszaru, granic i równoważnej liczby mieszkańców oraz ustalenia sposobu funkcjonowania 

aglomeracji Kraków. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski. 

Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie zmiany obszaru, 

granic i równoważnej liczby mieszkańców oraz ustalenia sposobu funkcjonowania 

aglomeracji Kraków, w tej uchwale chodzi o tak zwaną aglomerację ściekową dotyczącą 

pozbywania się nieczystości płynnych z kanalizacji. My jako jedna z tych kilku gmin, które są 

wymienione w paragrafie pierwszym należymy do aglomeracji Kraków, gminą wiodącą jest 

miasto Kraków. Aglomerację określa się w ten sposób, że ścieki z jakiego obszaru są 

doprowadzone do oczyszczalni w tym przypadku na terenie Krakowa to te Gminy te nasze  

obszary należą do aglomeracji Krakowskiej. Nasza Gmina w całości w tym obszarze, który jest 

skanalizowana należy do aglomeracji Kraków. Co kilka lat następują zmiany tego obszaru w 

wyniku najczęściej nowych inwestycji i rozbudowywania sieci i włączania ich do aglomeracji. 

Teraz też jesteśmy w takim okresie gdzie jest zmieniany obszar tej aglomeracji i żeby to 

mogło nastąpić konieczna jest zgoda wszystkich rad gmin tych gmin, które zawierają to 

porozumienie. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 10 do 

protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekty 

uchwał /załącznik nr 11 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXI/520/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w 



celu zmiany obszaru, granic i równoważnej liczby mieszkańców oraz ustalenia sposobu 

funkcjonowania aglomeracji Kraków. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie  dotacji dla jednostki OSP Zagórzyce Dworskie. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla jednostki OSP Zagórzyce Dworskie na kwotę 60 000 

zł z przeznaczeniem na realizację zadania zagospodarowanie terenu wokół remizy OSP w 

Zagorzycach w ramach projektu pod nazwą pomoc finansowa małopolskie OSP 2023, 30 000 

zł jest dofinansowane w ramach dotacji 30 000 zł jest to wkład własny. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Dyskusja na temat problemu z zaśmiecaniem oraz utrzymaniem porządku. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 12 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 13 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXI/521/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP Zagórzyce Dworskie. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 11.  Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Więcławice. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Uchwała w sprawie jednostki OSP Więcławice udzielamy dotacji w wysokości 8000 zł z 

przeznaczeniem na zakup sprzętu i wyposażenia dla jednostki OSP Więcławice dzięki tym 

środkom jednostka może ponad 20 000 zł zyskać dofinansowania. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 14 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 15 do 

protokołu/. 

Radna E. Krawczyk: jest to zmiana przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego 

Pielgrzymowic,  które pierwotnie przewidziane były na rozbudowę budynku OSP. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXI/522/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP Więcławice . 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Maciej Podymkiewicz (z uwagi na pełnienie funkcji Naczelnika OSP Więcławice nie brał 

udziału w glosowaniu). 



NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIII/445/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 13 października 2022r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Krakowskiemu na realizację zadań drogowych w 2023, 2024 i 2025 roku w 

trybie Inicjatyw Samorządowych. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski. 

Uchwała w sprawie realizacji zadań drogowych w ramach inicjatyw samorządowych 

dotycząca zadania na ulicy Granicznej na granicy miejscowości Michałowice, Kozierów oraz 

Narama i Owczary. Jest to zadanie projektowe realizowane przez powiat krakowski w 

porozumieniu z gminą Michałowice, Zielonki Iwanowice. Konieczna jest zmiana uchwały 

dlatego, że powiat rozstrzygnął przetarg na kwotę 313 000 tyle to zadanie projektowe będzie 

kosztowało. Wygrała firma Renova Krzysztof Waniczek, zadanie będzie realizowane przez 

trzy kolejne lata budżetowe. Kwota 57 389 zł która będzie z budżetu naszej gminy jest 

rozłożona w ten sposób, że w tym roku mielibyśmy zapłacić 10 434 zł w przyszłym roku nic 

natomiast pozostałą kwotę prawie 47 000 w roku 2025. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 16 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 17 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXI/523/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr LIII/445/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 13 października 2022r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Krakowskiemu na realizację zadań drogowych w 2023, 2024 i 2025 roku w trybie 

Inicjatyw Samorządowych. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 



Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 13, 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2023-2034. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Chciałam zgłosić autopoprawkę do uchwały  w sprawie zmian w budżecie i wieloletniej 

prognozie finansowej. Na komisji omówiliśmy poprawki jakie musieliśmy wprowadzić do 

przesłanego projektu. Zmienia się dochody budżetu o kwotę 27469,60, zmienia się wydatki o 

kwotę 227 469,60, deficyt zostaje pokrytymi wolnymi środkami z 2022 roku. Najważniejsze 

zmiany to Grant w szkole podstawowej w Michałowicach w wysokości 10000, dotacje na 

zakupy z gotowości bojowej 15 000 oraz na modernizację OSP w Zagorzycach 30 000. 

Zabezpieczenie środków na realizację zadania aspe realizowane przez jednostki oświatowe 

oraz pozostałe zmiany. Zabezpieczenie środków na zakup samochodu OSP zwiększamy 

kwotę do 280 000. Pozostałe przeniesienia w ramach funduszu sołeckiego, o których 

mówiliśmy to udzielenie dotacji z funduszu z Pielgrzymowic 8 000 na gotowość bojową. 

Pozostałe 7000 na rozbudowę remizy zostanie przeznaczone na zakup bramy garażowej. W 

zakresie oświaty są zmiany związane z dofinansowaniem na projekt aspe, dostosowanie 

dochodów i wydatków w ramach korpusu wsparcie seniora w związku ze zmniejszoną 

dotacją oraz pozostałe zmiany majątkowe. Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej to zostały wprowadzone zmiany w zakresie szkoły podstawowej Michałowice, 

Raciborowice i Więcławice w zakresie realizacji projektu asystent ucznia ze specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi Małopolska tarcza antykryzysowa pakiet edukacyjny 2, dowóz 

dzieci do szkół oraz wcześniej wspomniane zmiany związane z rozbudoąa drogi powiatowej 

w miejscowości Owczary, Michałowice, Kozierów i Narama pozostałe wysokości dochodów i 

wydatków zostały dostosowane po zmianach w wynikający z zarządzeń i dzisiejszych uchwał. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekty uchwał /załącznik 

nr 18, 19  do protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekty uchwał 

/załącznik nr 20, 21 do protokołu/. 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawek do uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

 

Poprawki  zostały podjęte. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXI/524/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2023 rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 

2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawek do uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2034. 

Odbyło się głosowanie jawne. 



Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

 

Poprawki  zostały podjęte. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXI/525/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2023-2034 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy w obradach.  

 

Ad 15. Dyskusja wolne wnioski. 

Pan Wójt: Pan Komendant ze względu na małe zainteresowanie mieszkańców i braki 

kadrowe w policji zawieszone zostają dyżury dzielnicowych w budynku straży gminnej. 

Radna E. Krawczyk: kiedy rozpoczną się koszenia poboczy przy drogach gminnych? 



Pani Kierownik: mamy podpisaną umowę i do 16 czerwca ma się zakończyć pierwsze 

koszenie, kolejne do 11 sierpnia a trzecie do 13 października. Proszę o zgłoszenie 

ewentualnych nieprawidłowości. 

Radna E. Krawczyk: czy mamy jakiś odzew w sprawie chodnika w Pielgrzymowicach. 

Pan Wójt: mieliśmy dziś w tej sprawie spotkanie i ZDPK prowadzi rozmowy  z Urzędem 

Marszałkowskim i czekamy na ostateczną decyzję. 

Dyskusja na temat koszenia dróg gminnych. 

Radna W. Wesołowska: ja mam do pani kierownik dwa pytanie  pierwszy temat to jest 

związany z Małym Krakowem aby tam dokładnie to wykosić aby udrożnić rów, oraz zapewnić 

wymianę płyt ażurowych w jednym miejscu. Drugi temat jest związany z dotacjami na  

Warszawkę. Chciałbym zapytać panią kierownik czy już jest wykonany kosztorys na te prace 

niekwalifikowane i kwalifikowane w jednym i w drugim programie i jaka decyzja zostanie 

podjęta czy już coś na ten temat wiemy czy będzie kontynuacja tej inwestycji jako trzeci 

etap. 

Pani Kierownik:  jeśli chodzi o Mały Kraków tutaj też mam taką informację, że w ramach 

środków sołeckich została przeznaczona jakaś pula na wykonanie umocnienia oczywiście 

odcinków rowu. Wiem że było spotkanie z pracownikiem referatu na miejscu i ustalono które 

odcinki będą za to oczywiście umocnione.  Jeśli chodzi o koszenie to oczywiście koszenie na 

Małym Krakowie również zostanie wykonane na całej długości tam gdzie rowy są umocnione 

czyszczenie odbywa się ręcznie żeby tych płyt nie uszkodzić, natomiast tam gdzie one są nie 

umocnione zrobimy tą koparką żeby było sprawniej. Jeśli chodzi o Warszawkę to ja tak w 

skrócie streszczę. W grudniu ubiegłego roku złożyliśmy wniosek o dofinansowanie w ramach 

PROW zgodnie z procedurą przysługują nam dwa uzupełnienia, oczywiście formalny wniosek 

został zakwalifikowany i jesteśmy na liście o dofinansowanie.  W ramach pierwszego 

uzupełnienia uzupełniliśmy braki formalne, które na tamten moment byliśmy w stanie 

uzupełnić. Natomiast w ramach drugiego uzupełnienia które jest do jutra przygotowaliśmy 

przede wszystkim rozliczenie i podział kosztorysu na koszty kwalifikowalne i 

niekwalifikowalne. Jutro to uzupełnienie zostanie przedłużone. Udało się nam na tyle 

wypracować z koordynatorem w Urzędzie Marszałkowskim że koszty niekwalifikowalne są 

niższe niż przewidywaliśmy. Więc o ile oczywiście te uzupełnienia zostaną zatwierdzone to 

jednak to dofinansowanie będzie większe ono będzie tak mniej więcej na poziomie 58% jeśli 

by się to udało i jeśli te uzupełnienia zostaną przyjęte.  Wartość kosztorysu w ogóle całkowita 

to jest 4655000. Natomiast wartość dotacji na ten moment już po takim ostatecznym 

skorygowaniu kosztorysu to jest około 2687000 taka byłaby wartość dotacji w tym 

momencie koszty niekwalifikowalne wychodzą na poziomie 423 000 natomiast razem wkład 

własny gdzie musimy doliczyć ten wkład który nam brakuje plus te koszty niekwalifikowane 

to byłoby 1986000 z tym że to zadanie byłoby realizowane na przełomie kolejnych 3 lat to 

nie jest tak że musimy to wydać w przyszłym roku tylko mniej więcej równomiernie kwota się 

rozkłada na każdy rok. 



Sołtys R. Żemło:  Chciałbym się czegoś więcej dowiedzieć na temat Małego Krakowa bo jest 

on taką swoistą zlewają w momencie kiedy mamy trudne warunki atmosferyczne. Rok temu 

była komisja miał się pojawić geodeta. Chciałbym się dowiedzieć czy geodeta się pojawił bo 

prawda jest taka że z samego budżetu sołeckiego niestety nie jesteśmy w stanie zabezpieczyć 

tych problematycznych miejsc  i tych problemów, które dotykają mieszkańców. Tam jest 

naprawdę dość duży zakres prac do zrobienia i pytanie czy państwo też planujecie w jaki 

sposób partycypować w tych kosztach? 

Pani Kierownik: na ten moment funduszy sołeckich jest przeznaczona kwota 32952 zł 52 gr  i 

za tą kwotę planujemy umocnić te odcinki rowu. Na ten moment nie planujemy dokładać 

żadnej koty z budżetu Gminy ponieważ mamy bardzo dużo innych potrzeb kwota jaką 

posiadamy w tym roku na bieżące utrzymanie jest bardzo niska. 

Radny M. Podymkiewicz: chciałbym się zwrócić z interpelacją w sprawie działań na rzecz 

likwidacji odpadów azbestowych z posesji mieszkańców a ma to związek z naszą dyskusją 

która się ostatnio też już przeciąga od paru sesji. Natomiast  w skrócie to proszę o podjęcie 

działań mających na celu aktualizację wykazu pokryć dachowych na terenie gminy 

Michałowice zawierających azbest oraz wystąpienie do państwowych instytucji o 

dofinansowanie na pomoc dla mieszkańców, którzy chcą bezpiecznie zutylizować takie 

pokrycia. Proszę również aby inwentaryzacji podlegały odpady już usunięte z dachów, które 

były zgłoszone przez mieszkańców do usunięcia. Tutaj przypomnę jeszcze raz pismo 

mieszkańców, które otrzymali pismo, że odpady zostaną zabrane w późniejszym czasie a de 

facto nie zostały odebrane. Mam nadzieję, że się uda mam sprawę kompleksowo załatwić 

aby mieszkańcy nie zostali sami z problemem jak to właśnie w przypadku niektórych osób 

którzy trzymają to na swoim placu i mam nadzieję. Druga interpelacja, którą chciał bym 

przedłożyć tyczy się również pewnej dyskusji, która dotoczyła wykonywania dróg 

dojazdowych do pól. Nadmieniłem o pewnym problemie związanym z ulicą Krętą w 

Więcławicach, pisałem pisma w tej sprawie cały czas jest odpowiedź w późniejszym terminie. 

Chciałbym poprosić oficjalnie tutaj pismem o podjęcie działań ponieważ odcinek drogi na 

ulicy Krętej jest przejezdny tylko na dystansie kilkudziesięciu metrów, na dalszym odcinku 

występują kolejny przez to przejazd  możliwy jest tylko i wyłącznie maszynami rolniczymi 

jedynie w porze letniej gdy przez dłuższy czas nie występują opady. Droga wymaga melioracji 

oraz utwardzenia najlepiej z wykonaniem nakładki asfaltowej. Ponadto ze względu na bieg 

ulicy Krętej należy wykonać prace geodezyjne w celu sprawdzenia dokładnych granic 

przebiegu drogi. Proszę więc o rozpoczęcie działań urzędu gminy Michałowice zmierzających 

do przygotowania i realizacji prac zapewniających dojazd do pól w całym biegu ulicy Krętej 

lub przynajmniej na odcinku około 500 m od skrzyżowania z ulicą Dworską. Proszę o 

zgłoszenie wykonania ulicy Krętej do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Następnie poruszono temat przejęcia przez gminę ul. Dębowej w Masłomiącej oraz ul. 

Słoneczne Wzgórze w Młodziejowicach. 

Radny W. Dyna: wiem, że został otwarty przetarg na drogę w Młodziejowicach czy możemy 

się czegoś na ten temat dowiedzieć? 



Pani Kierownik: jeśli chodzi o oferty na wykonanie samej drogi to mieszczą się one w 

zakładanych przez nas kwotach jednak jeśli chodzi o część mostową to znacznie przekracza 

zakładane kwoty. Na ten moment czekamy na decyzję powiatu. 

Zastępca Wójta: Szanowni państwo dwa zdania komentarza jeszcze do przejmowania tych 

dróg prywatnych. Ja bym bardzo państwa prosił o to żeby bardzo dokładnie weryfikować te 

wnioski i nie przejmować wszystkich dróg z góry ponieważ w tedy przejmujemy na siebie nie 

majątek tylko koszty. Tutaj pan radny Maciek przed chwilą powiedział o drodze Krętej, takich 

dróg mamy pewnie kilkadziesiąt jak nie kilkaset które można by naprawić i wyremontować. 

Tymczasem gdy będziemy przejmować kolejne drogi prywatne to będziemy zaraz musieli je 

remontować, asfaltować, oświetlać, odśnieżać i tak dalej. Także w obecnej sytuacji 

budżetowej bardzo proszę o bardzo wnikliwe zapoznawanie się z wnioskami i rozsądne 

podejmowanie decyzji. Może trochę opowiem o obecnych inwestycjach. Była już mowa o 

inwestycjach na drogach powiatowych, projektuje się chodnik przy ulicy Granicznej w 2025 

ma być zakończona, mamy mieć dokumenty, pozwolenie na budowę być może decyzję ZRID. 

Przetarg na Młodziejowice, jestem w kontakcie z panem wice starostą, trwa analiza w  

zarządzie dróg powiatu Krakowskiego nie ma jeszcze decyzji czy ta oferta zostanie wybrana 

czy w całości czy częściowo, czy przetarg będzie ewentualnie powtórzony, jak będzie 

wyglądało finansowanie. Także tutaj czekamy jeszcze na te decyzje wiodącym tutaj organem 

jest powiat i to od nich w dużej mierze zależy co dalej się z tym przetargiem stanie. Jeżeli 

chodzi o Pielgrzymowice to rzeczywiście ciągle na liście rezerwowej czekają, tutaj też 

rozmawiałem z panem dyrektorem w PROW w Urzędzie Marszałkowskim ta lista rezerwowa 

po pierwsze dosyć długo będzie ważna czyli jak będą z poprzednich zadań oszczędności 

przetargowe to kolejne zadania mogą zostać uruchomione a po drugie jeszcze urząd się 

starał o dodatkowe środki na drogi z PROWu więc mamy nadzieję, że to dofinansowanie dla 

powiatu znowu na Pielgrzymowice również zostanie przyznane. Podpisana została umowa na 

projekt rozbudowy szkoły w Michałowicach, pani projektant rozpoczęła już pierwsze prace 

koncepcyjne u siebie, zleciła aktualizacje mapy do celów projektowych, badania geologiczne 

także tutaj ten proces się rozpoczął. Trwa budowa z programu Polski Ład tego pierwszego 

etapu budynku Michałowianki przy stadionie ona się powinna zakończyć w najbliższych 

miesiącach. Jeżeli chodzi o polski ład ten projekt, który mamy kanalizacyjny w zasadzie 

zakończyła się budowa kanalizacji na ulicy Nad Strugą, przynajmniej tej części rurowej w tej 

chwili tam trwają uzupełnienia drogi asfaltem i niedługo ten odcinek powinien zostać oddany 

do użytkowania. Na ukończeniu jest budowa wodociągu Masłomiąca -Więcławice. Natomiast 

rozpoczęły się niedawno prace kanalizacyjne na przecznicach od ulicy Banasiówka. Też w 

obszarze kanalizacji nasza spółka wodociągi z kolei podpisała umowę na budowę kanalizacji 

na ul. Spokojnej w Michałowicach, tam też został przekazany już plac budowy i w 

najbliższych tygodniach też tam pracę się rozpoczną. Ogłosiliśmy przetargi na przebudowę 

drogi rolniczej o której była dyskusja na poprzedniej sesji w Masłomiącej Biskupa 

Janowskiego oraz przetarg na rozbudowę oświetlenia w trzech odcinkach na ulicy Zgody w 

Zdzięsławicach, na ulicy Zanidzie w Michałowicach oraz na dolnym boisku w Masłomiącej. 

Została podpisana umowa z marszałkiem na dofinansowanie zadania budowy placu zabaw w 

Kończycach w najbliższych dniach zostanie ogłoszony przetarg na wykonawstwo. Nie udał się 



niestety przetarg na projektowanie rozbudowy ulicy Smolnej tam najniższa zaproponowana 

kwota była ponad 80 000 droższa od kwoty, która była zaplanowana w budżecie. Będziemy 

ponawiać przetarg na krótszym odcinku. Jak państwo pewnie zauważyli jest nowy 

wykonawca do koszenia placów zabaw. Gdyby były jakieś problemy czy niedociągnięcia 

bardzo bym prosiły o zgłaszanie tego do referatu inwestycji. 

Radny M. Podymkiewicz: nie wspomniał Pan o przedszkolu w Więcławicach, co dzieje się w 

tym temacie?  

Zastępca Wójta: szukamy dofinansowania, nie jesteśmy w stanie tego rozpocząć bez 

finansowania ze środków zewnętrznych.  

Radny A. Jurek: czy udało się uzyskać dofinansowanie na ul. Wzgórze? 

Zastępca Wójta: czekamy na decyzję. 

Dyskusja nad zmniejszonymi wpływami do budżetu w 2023 roku.  

Ad 16. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LXI Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  29 maja 

2023  r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 

 


